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کلان شهر تبریز از دیرباز به علت داشتن باغات زیاد 
و فضاهای سرسبز نام باغ ش��هر را به خود گرفته، اما 
متاسفانه در طول یکصد سال گذشته شاهد نابودی 
تدریجی باغ ها و فضاهای سبز در شهر بوده و هستیم. 
به گزارش مهر، شهر تبریز با توجه به این که یکی 
از آلوده ترین ش��هرهای کشور محس��وب می شود، 
ضرورت دارد که برای تمیز نگه  داش��تن هوای آن تا 
حد ممکن در مناطق مختلف فضای سبز ایجاد شود 
درحالی که در سال های گذشته با تغییر کاربری در 
باغات و فضای سبز شاهد کاهش سرانه فضای سبز 

در این شهر هستیم. 
با توجه به این که شهر تبریز یکی از شهرهای کم آب 
کشور است، در آبیاری فضاهای سبز برخی مشکلات 
وجود دارد، این امر در بعضي از شهرهای پیشرفته دنیا 
نیز حاکم است که آنها با استفاده از راه های دیگری با 

آب کم فضاهای سبز را آبیاری می کنند. 
در پارک های کلانشهر تبریز درخت ها و گل های 
کاش��ته ش��ده عموماً از مقاومت خاصی برخوردار 
نیستند، درحالی که درخت های چنار چند صد ساله 
سازگار با ش��رایط آب و هوایی منطقه وجود دارد، اما 

متاسفانه از این نوع درخت ها کاشت نمی شود.   
در برخی از پارک های شهر تبریز نیز سنگریزه هایی 
در ش��کل های مختلف به جای چمن ایجاد شده که 

بخشی از فضای سبز را به خود اختصاص داده است. 
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
تبریز با تش��ریح عملکرد س��ازمان پارک ها و فضای 
سبز اظهار داشت: در  س��ال 93 بودجه این سازمان 
500 میلیارد ریال اس��ت که 200 میلی��ارد ریال آن 
از محل درآمدهای س��ازمان تأمین ش��ده اس��ت و 
300 میلیارد مابقی آن از محل اعتبارات ش��هرداری 

تبریز است. 
وی با اشاره به محقق ش��دن بخشی از درآمدهای 
س��ازمان پارک ها و فضای س��بز ش��هرداری تبریز 
افزود: تاکنون 60 میلیارد ریال از درآمد این سازمان 
از پنج درصد پروانه های س��اختمانی و همچنین از 

دو درصد تخلفات محقق شده است. 
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
تبریز همچنین با اشاره به هزینه احداث پارک جنگلی 
آرپا دره سی اظهار داشت:  تاکنون یکصد میلیارد ریال 
برای احداث این پارک جنگلی هزینه شده و قرار است 
در نیمه دوم شهریور امس��ال در 150 هکتار از اراضی 
این پارک کاشت نهال صورت گیرد که تاکنون برای 
احداث آن نزدیک به 16 میلیارد ریال هزینه شده است. 
وی همچنین در ادامه از افتتاح پارک عباس میرزا 
خبر داد و افزود:  در نیمه دوم ش��هریورماه قرار است 
پارک عباس میرزا به بهره برداری برس��د و تاکنون 
30 میلیارد ری��ال ب��رای خرید نه��ال و همچنین 
30 میلیارد نیز برای تملک واحدهای مسکونی هزینه 

شده است. 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
تبریز خاطرنش��ان ش��د: در پارک ائ��ل داغی تبریز 
30 میلیارد ریال هزینه برای اجرای عملیات اجرایی و 
کاشت نهال توسط پیمانکاران هزینه شده و همچنین 
برای تملک واحدهای مسکونی ضلع شمالی ائل گلی 
تبریز نیز حدود 300 میلیارد ریال اعتبار نیاز است. وی 
از ایجاد فضای سبز در دانشگاه تبریز خبر داد و گفت: 
با امضای تفاهمنامه دانشگاه تبریز با سازمان پارک ها و 
فضای سبز تبریز قرار است در دو هکتار از محیط این 

دانشگاه تبریز فضای سبز افزایش یابد. 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
تبریز ب��ا اش��اره به ظرفیت ه��ای مناط��ق ده گانه 
ش��هرداری تبریز اظهار داشت:  مناطق غرب و مرکز 

تبریز دارای منابع آبی پایدار هستند. 
حسن زاده از ایجاد پارکینگ طبقاتی در مجموعه 
ائل گلی تبریز خبر داد و افزود: این مهم با هدف حل 

مشکلات ترافیکی در این منطقه صورت می گیرد. 
وی همچنین در ادام��ه از ایجاد میدان گلف برای 
نخستین بار در منطقه شمال غرب تبریز خبر داد و 
اظهار داشت: مشکلات داخلی در عمارت وسط ائل 
گلی تبریز این ساختمان را تهدید می کرد که عملیات 

عمرانی برای تعمیر در این ساختمان توسط سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری تبریز انجام می شود. 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
تبریز از مطالعه و طراحی مرحله اول پارک جنگلی 
عباس میرزا خب��ر داد و افزود:  بع��د از پایان مراحل 
کاشت نهال ها در پارک عباس میرزا دریاچه ای وسط 

این پارک ایجاد می شود. 
رئیس شورای اسلامی آذربایجان شرقی با اشاره به 
نابودی باغ های شهر تبریز گفت: در طول یکصد سال 

گذشته شاهد نابودی باغ های شهر هستیم. 
احتشام حاجی پور از کاهش کاشت درخت های پر 
قدمت در تبریز انتقاد کرد و افزود: در پارک های تبریز 
نهال های مقاوم با شرایط آب و هوایی کاشته نمی شود 

و اکثر درخت ها بعد از مدتی دچار آسیب می شوند. 
وی همچنین در ادامه خاطرنش��ان کرد: در شهر 

تبریز با کمبود پارک های محله ای مواجه هستیم. 
حاجی پور تأکید ک��رد: در محوطه ه��ای اداری و 
خصوصی با کمبود فضای سبز مواجه هستیم که حل 

این مشکل نیازمند برنامه ریزی های خاصی است. 
رئیس ش��ورای اسلامی کلانش��هر تبریز افزایش 
مش��ارکت های مردمی را برای توس��عه فضای سبز 
ش��هر تبریز ضروری دانس��ت و اظهار داشت:  باید با 
اعمال سیاست های تشویقی زمینه را برای مشارکت 
مردم تمام مناطق در زیباسازی محیط زندگی خود 
و افزایش سرانه فضاهای سبز شهر فراهم کنیم تا با 
مشارکت مردم ش��اهد تغییر چهره تبریز در زمینه 

توسعه زیبایی شهری و فضای سبز باشیم. 
شهرام دبیری تأکید کرد: سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری تبریز برای تغییر طراحی فضای سبز و 

گل آرایی شهر برنامه ریزی جدی داشته باشد. 
وی با انتقاد از عملکرد س��ازمان پارک ها و فضای 
سبز، خواستار مشارکت جدی مردمی برای توسعه 

فضای سبز این شهر شد. 
دبیری همچنین در ادامه گفت: متاسفانه تاکنون 
در س��ازمان فضای سبز ش��هرداری تبریز اقدامات 

چشمگیری صورت نگرفته است. 
فریدون بابایی اقدم یکی از اعضای شورای اسلامی 
کلان شهر تبریز نیز با تأکید بر این که باغات موجود 
در تبریز باید حفظ ش��ود، اظهار داشت: اگر به جای 
احداث پارک های جدید بتوانیم باغ��ات موجود در 
ش��هر را حفظ کنیم ش��اهد طبیعتی زیبا در شهر 

خواهیم بود. 
وی ادام��ه داد: در احداث پارک ها باید از گونه های 
مقاوم و چند س��اله اس��تفاده ش��ود که با ش��رایط 

آب وهوایی این شهر سازگار باشد. 
عضو شورای اسلامی کلانشهر تبریز خاطرنشان 
کرد: متاسفانه پارک بزرگ تبریز که قرار بود در فضای 
880 هکتار احداث ش��ود، هم اکنون به 550 هکتار 
کاهش یافته است و اگر مشکلات موجود ادامه یابد 
شاهد کاهش دوباره مساحت این پارک خواهیم بود. 

بابایی اقدم توسعه فضای س��بز را در عون بن علی 
اس��تراتژی غلطی دانس��ت و افزود: به ج��ای ایجاد 
تفرجگاه ه��ا و احداث پارک های جدی��د باید باغات 
موجود حفظ ش��ود چرا که مزیت های اکولوژیکی و 
تفریحی آنها نسبت به پارک های جدید بیشتر است.  

وی ابراز داش��ت: در شهرهای پیش��رفته در تمام 
واحدهای مسکونی فضایی برای گلدان ها اختصاص 
داده شده اس��ت، اما در تبریز به غیر از علاقه مندان، 
کس��ی این مهم را در س��اخت و س��ازهای شهری 

موردتوجه قرار نمی دهد. 
با گذش��ت زمان نیاز روز افزودن بش��ر به طبیعت 
افزای��ش می یابد درحالی که فضای س��بز لازم برای 
این نیاز مهم در شهرها با تغییر کاربری کاهش یافته 
که البته امروزه شاهد گس��ترش پارک های محلی، 
تفرجگاه ها و حفظ باغات در شهر اولین ها هستیم و 
این امر می تواند شهرت تبریز را که زمانی به باغ شهر 
معروف بود، دوباره به این ش��هر بازگرداند و شاید با 
اقدامات صورت گرفته روزی بتوان تبریز را به عنوان 
یکی از توس��عه یافته ترین شهرهای کش��ور در این 

خصوص معرفی کنیم. 

د یار

احیای دریاچه ارومیه در گیرودار 
بروکراسی 

دبیر س��تاد احیای دریاچه ارومیه گفت: هنوز 
با گذشته ماه ها از تصویب اعتبار مورد نیاز برای 
احی��ای دریاچه ارومی��ه، ریالی از ای��ن بودجه 

پرداخت نشده است.   
عیس��ی کلانتری در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد:  در س��ال جاری و برای نج��ات این دریاچه 
14 ه��زار و 670 میلیارد ری��ال اعتبار تخصیص 
داده شده اما متاسفانه خزانه مبلغی را به ما نداده 
است.   به نظر می رسد بروکراس��ی اداری باعث 
تأخی��ر در پرداخ��ت اعتبارات احی��ای دریاچه 

ارومیه شده است.   
وی ب��ا تأکید بر این ک��ه تنها یک م��اه از ارایه 
طرح های نهایی احیای دریاچه ارومیه می گذرد، 
گفت:  اجرای این طرح ها زمان ب��ر خواهد بود. 
حداقل 10 سال برای تغییر چهره دریاچه ارومیه 
زمان نیاز است و نباید به طرح انتقال آب از ارس 
دل ببندیم چرا که کمبود آب در استان به چشم 
می آید و این آب تنها می تواند نیازهای ضروری 

استان را تأمین کند.   

 بن بست هوایی در کرمان شکسته شد 
استاندار کرمان گفت: با بهره برداری از فرودگاه 
جیرفت، بن بس��ت هوای��ی در اس��تان کرمان و 
به خصوص جنوب استان شکسته شد و از این به 
بعد کش��اورزان جنوب استان می توانند از طریق 
این فرودگاه، محصولاتشان را به سایر نقاط کشور و 
حتی جهان صادر کنند تا سود بیشتری نصیبشان 

شود.  
به گزارش ایس��نا، »علیرضا رزم حس��ینی« در 
شورای اداری شهرستان س��یرجان که با حضور 
وزیر کشور برگزار شد، با اش��اره به سیاست های 
دولت برای شکوفایی اس��تان تصریح کرد:  برای 
توسعه استان باید همه نیروها و گرایش ها را دور 
هم جمع کنیم و از امکانات خدادادی استان برای 

رفع محرومیت ها نهایت بهره را ببریم.  
اس��تاندار کرم��ان تصری��ح ک��رد: براس��اس 
دغدغه ه��ای علمای دین، مثل��ث فرهنگی را در 
چارچ��وب ش��ورای فرهنگی در اس��تان تبیین 
می کنی��م.  هم��ه ارکان جامعه را وارد مس��ائل 
فرهنگی می کنیم و در این بین رس��انه ها نقش 
اساسی در توسعه فرهنگی دارند. معتقدیم اقتصاد 
و فرهنگ به هم پیوس��ته و از یکدیگر جداناپذیر 

هستند.  

توسعه دریاچه کیو
ش��هردار خرم آباد گف��ت: دریاچه کی��و باید با 
توسعه، زیبا سازی و تعویض نرده ها از قفس آزاد 
شود.   به گزارش ایس��نا، محمد مهرابی در جمع 
خبرنگاران بیان کرد:  نرده های اطراف دریاچه کیو 
بسیار فرسوده هس��تند و از لحاظ بصری شرایط 
مناسبی ندارند، همین امر باعث شده چشم انداز 
دریاچه کیو به عنوان ظرفیتی بکر برای توس��عه 

گردشگری، مخدوش شود.  

وی افزود:  دریاچه کیو یک جاذبه ملی اس��ت و 
فقط منحصر به شهر خرم آباد نیست، بنابراین باید 
برای حفظ، توسعه و زیباسازی آن بیش از پیش 

تلاش کنیم.  
مهرابی خاطرنشان کرد:  شهرداری، نوسازی، 
بازس��ازی و زیباس��ازی دریاچه را در دستور کار 
خود قرار داده است. در فاز اول، کف سازی اسکله، 
نماسازی سرچش��مه، ایجاد فضای سبز حاشیه 
دریاچه، تعویض نرده ها و نصب نرده هایی از جنس 
استیل عملیاتی ش��ده که این روند تا آزادسازی 

کامل این موهبت الهی باید ادامه پیدا کند.

افتتاح مرکز پیوند مغز استخوان 
شمال غرب کشور در تبریز 

مرکز پیون��د مغز اس��تخوان دانش��گاه علوم 
پزش��کی تبریز با حض��ور مع��اون برنامه ریزی و 
نظارت راهب��ردی رئیس جمهوری و اس��تاندار 
آذربایجان شرقی در بیمارس��تان شهید »قاضی 

طباطبایی« تبریز افتتاح شد.   
به گزارش ایسنا، برای تجهیز و راه اندازی مرکز 
پیوند مغز استخوان دانشگاه علوم پزشکی تبریز 
50 میلیارد ریال هزینه ش��ده و امکان حداقل دو 

پیوند مغز استخوان در هفته در آن فراهم است.   
این مرکز دهمی��ن مرکز و بخ��ش پیوند مغز 
استخوان کشور اس��ت که دانشگاه علوم پزشکی 
تبری��ز آن را با هدف ارایه خدم��ات پیوندی برای 
درمان بیم��اران س��رطانی با اخت��لالات خونی 
استان های ش��مال غرب کش��ور راه اندازی کرده 

است.   
مع��اون برنامه ری��زی و نظ��ارت راهب��ردی 
رئیس جمهوری در مراسم افتتاح این مرکز با اشاره 
به عزم دولت برای ارایه خدمات مناس��ب درمانی 
در کش��ور خاطرنش��ان کرد: راه اندازی این مرکز 
گامی در تکمیل چرخه  درمانی است و با تکمیل 
این چرخه می توان از بروز ضایعات جبران ناپذیری 

جلوگیری کرد. 

فراخوان همکاری

نظ��ر ب��ه گس��ترد      گی فعالیت ه��ای روزنام��ه 
ش��هروند       و توجه ویژه مس��ئولان آن به وضعیت 
جای جای کش��ور، راه اند      ازی صفحه س��رزمین با 
هد      ف پرد      اختن به مش��کلات و معضلات مرد      م د      ر 
اس��تان ها د      ر د      س��تور کار قرار گرفت که د      ر این 
مسیر پرد      اختن به اقوام مختلف نیز د      ر سرلوحه 
کار ق��رار د      ارد      .براین اس��اس صفحه س��رزمین 
پنجره ای است به س��وی هر د      یار و د      ر این مسیر 
د      ست همکاری مسئولان، اس��اتید      ، کارشناسان، 
د      انش��جویان و اهل فن را به گرمی می فشاریم تا 
د      ر جهت پر بارتر کرد      ن آنچه پیش روی شما قرار 
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شمال

اس��تاندار گی��لان، دس��تور بازپ��س گی��ری 
20 کیلومتر جاده حیران از توابع شهرستان مرزی 
بندر آستارا از استان اردبیل را صادر کرد. به گزارش 
ایسنا، دکتر محمدعلی نجفی در جلسه شورای 
اداری مشترک مسئولان شهرستان مرزی بندر 
آس��تارا با مدیران کل اداره های مختلف اس��تان 
گیلان که در دهکده توریس��تی و گردش��گری 
تله کابین حیران آس��تارا برگزار شد، خاطرنشان 
کرد: با توجه به بروز مش��کلات عدیده برای مردم 
دهس��تان حیران بندر آس��تارا بر اث��ر واگذاری 
20 کیلومتر از جاده حوزه اس��تحفاظی اس��تان 
گیلان به اس��تان اردبیل، خواستار بازپس گیری 
این حوزه از استان همجوار هس��تم.  وی با اشاره 
به این که این 20 کیلومت��ر از منطقه آقچای، آغاز 
و در منطقه تونل به پایان می رس��د، تصریح کرد: 
نمی شود که مردم یک شهرستان یا یک منطقه دو 

قیم داشته باشند. 
نجفی اضافه ک��رد: مدیرکل راه و شهرس��ازی 
اس��تان گیلان علاوه ب��ر پیگیری موض��وع باید 

توجهی ویژه به این محور داشته باشد. 
وی درخصوص علت واگ��ذاری جاده حیران به 

استان اردبیل در ابتدای استان شدن این منطقه 
اظهار ک��رد: یک زمانی یک ترحم��ی برای ایجاد 
یک اداره کل به اس��تان همجوار شده است، ولی 
این چه ترحمی اس��ت؟! امروز م��ردم عزیز ما در 
منطقه حیران در رنجند و برای یک کار ساده باید 
هم رضایت شهرستان آستارا و هم رضایت استان 
همجوار را جلب کنند و این چه تصمیمی است که 

مسئولان نظام برای مردم این منطقه گرفته اند. 
استاندار گیلان ادامه داد: به چه حقی مردم باید از 
این جا حرکت کنند و به استانی دیگر بروند که هیچ 
شناختی درخصوص مسئولان آن جا ندارند. باید به 
جد پیگیر این موضوع باشیم و تسهیلات را برای مردم 
استان فراهم کنیم.  استاندار گیلان در این جلسه از 
کمبود پزشک متخصص در شهرستان آستارا انتقاد 
کرد و افزود: با هر تدبیری که می ش��ود این کاستی 
باید رفع شود.  وی با اش��اره به این که درحال حاضر 
بیش از 1300 پزشک و متخصص در استان گیلان 
داریم، ادامه داد: نادرست است که از کثرت پزشک در 
رشت بگوییم ولی شهرستان آستارا از کمبود پزشک 
رنج برد. خبر می رسد که در اورژانس، پزشک به جای 

پرستار و پرستار به جای پزشک ایستاده است!

 تکاپوی گیلانی ها برای بازپس گیری 20 کیلومتر جاده حیران 
رئیس جهاد کش��اورزی بخش مرکزی ساوه 
گفت: س��رما و گرمای ش��دید و ناگهانی  سال 
جاری اف��ت 30 درصدی میزان تولی��د انار این 

شهرستان را در سال جاری رقم زد.  
حسین قاس��می در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد:  گرمای شدید هوا و تابش مستقیم آفتاب 
روی دو ه��زار و 200 هکت��ار از قس��مت های 
آفتابگیر تنه و سرشاخه های درختان انار و البته 
انارها در این شهرستان منجر به کاهش کیفیت 

انار تولیدی این شهرستان شده است.  
وی اضافه کرد: گرمای شدید منجر به از بین 
رفتن و متورق شدن پوست ش��ده، پوست را از 
درخت جدا می کند و آثاری همچون پژمردگی، 
ریزش برگ و کوچک مان��دن انار تولیدی را به 

همراه دارد.  
وی ادامه داد: یاقوت سرخ ساوه به لحاظ پر آب 
بودن دانه های آن آوازه جهانی دارد اما، گرمای 
شدید هوا و تابش مستقیم آفتاب 25 درصد انار 
تولیدی در باغات این شهرستان در سال جاری را 
به پدیده آفتاب سوختگی دچار کرده که کاهش 
در کیفیت و قیمت انار از نتایج آن است ضمن 

این که این محصول در این شرایط خاصیت آبدار 
بودن خود را نیز از دست می دهد.  

این مقام مسئول در جهاد کشاورزی ساوه در 
ادامه به سرمای اوایل سال جاری و وزش طوفان 
با سرعت 100 کیلومتر بر ساعت نیز اشاره کرد 
و افزود: این پدیده جوی نیز خسارت شدیدی به 

باغات شهرستان به ویژه درختان انار وارد کرد.  
وی با بیان این که سطح باغات این شهرستان 
19 هزار هکتار و س��هم باغات انار از این میزان 
9 هزار هکتار اس��ت، گفت:  شهرس��تان ساوه 
بزرگترین تولیدکننده انار است و همه ساله سهم 

عمده ای در تولید انار کشور دارد.  
قاسمی افزود:  بیشترین ارقام انار ساوه را ملس 
س��اوه، ملس تبریزی، آلک، محمدعلی خانی 
و یوسفخانی ش��امل می ش��ود و ماندگاری در 
انبار، کمبود آفات و خوش رنگی دانه و پوس��ت 
از ویژگی های شاخص یاقوت سرخ ساوه است.  

وی خاطرنش��ان کرد:  با فعالیت سه کارخانه 
فرآوری انار در این شهرستان، آب انار و کنسانتره 
تولیدی آن علاوه بر تأمین نیاز اس��تان به سایر 

استان های کشور ارسال می شود.  

 افت 30 درصدی تولید انار ساوه

بهره برداری از  1100واحد مسکن مهر 
مددجویان بهزیستی در کرمانشاه 

یک هزار و 150 واحد از مساکن مهر مددجویان 
بهزیستی استان کرمانشاه در شهرک دولت آباد با 
حضور مسئولان کشوری و استانی به بهره برداری 

رسید.
به گزارش مهر، رئیس سازمان بهزیستی کشور 
در حاشیه افتتاح این پروژه ها در جمع خبرنگاران 
اظهار داش��ت: یکی از پروژه های مهم و اساس��ی 
سازمان بهزیستی خانه های مهر مددجویان است.

وی با اشاره به افتتاح یک هزار و 150 واحد از این 
خانه ها در کرمانشاه اظهار داشت: استان کرمانشاه 
از موفق ترین استان ها در اجرای پروژه های مسکن 
مهر مددجویان اس��ت که توانس��ته با کیفیت و 
س��رعت خوبی این واحد ها را ب��ه مرحله تحویل 
برساند. همایون هاشمی تصریح کرد: هم اکنون 
200 هزار واحد مس��کن مهر مددجویان در کل 

کشور درحال ساخت است.
وی افزود: سازمان بهزیستی ساخت خانه های 
مهر را ادامه خواهد داد به گونه ای که تا پایان سال 
36 هزار واح��د دیگر به متقاضی��ان تحویل داده 
خواهد شد که این تحول و کمک بسیار بزرگی به 

این قشر است.
این مس��ئول تع��داد پروژه های مس��کن مهر 
مددجویان که در هفته دولت افتتاح شده است را 
3 هزار و 800 واحد اعلام کرد و گفت: تا پایان سال 
به صورت متوسط هر ماه 3 هزار واحد دیگر تحویل 

مددجویان می شود.
شایان ذکر است قبل از افتتاح مجتمع یک هزار 
و 150 واحدی مسکن مهر پست برق رسانی به این 

مجتمع ها نیز افتتاح شد.

استاندار کردستان: شاخص های 
توسعه در کردستان مناسب نیست 

استاندار کردستان معتقد است: با وجودی که این 
استان یکی از اس��تان های مهم حوزه زاگرس است 
و از موهبت های الهی بس��یاری برخوردار است اما 

شاخص های توسعه در کردستان مناسب نیست.
به گزارش ایسنا، عبدالمحمد زاهدی در ششمین 
جلسه ش��ورای اداری اس��تان اظهار کرد: استان 
کردس��تان دارای ظرفیت های فراوان��ی در حوزه 
زاگرس است و بیشترین منابع خدادادی کشور در 
این استان وجود دارد. بخشی از این توسعه نیافتگی 
به هشت سال دفاع مقدس و مشکلات آن و مسائل 
امنیتی بر می گردد و بخش��ی دیگ��ر نیز به دلیل 
عقب ماندگی های به جای مانده از دوران طاغوت 
اس��ت. وی ادامه داد: هرچند که دولت های پس از 
انقلاب تلاش های خوبی برای اس��تان کرده اند اما 
این عقب ماندگی ها جبران نشده و نیازمند توجه و 
عنایت بیشتری اس��ت. در این مدتی که در استان 
کردستان سمت استانداری را داشته ام ادعا ندارم 
کار خیلی برجس��ته ای کرده ام، اما با کمک همه 
مسئولان سعی کرده ام قدری از مشکلات استان 
را کم کن��م.   وی تأکید کرد: اس��تان کردس��تان 
استانی محروم نیست، زیرا ظرفیت های زیادی را 
برای توسعه دار است.   استاندار کردستان با اشاره 
به این که امسال س��ال تدوین برنامه ششم توسعه 
اس��ت، افزود: باید نقش و س��هم استان کردستان 
در سند توس��عه ملی دیده شود.  همچنین باید به 
واحدهای تولیدی در معرض تعطیلی در اس��تان 
کردستان کمک کرد تا به تعطیلی کشیده نشوند.   
زاهدی اعلام کرد: به وض��ع 30 واحد تولیدی در 
کردستان رسیدگی ش��ده تا به تعطیلی کشیده 
نش��وند.   وی با عنوان این که ستاد سرمایه گذاری 
را در استان فعال تر از گذش��ته کرده ایم، ادامه داد: 
یک توجه جدی در زمینه س��رمایه گذاران داخلی 
و خارجی در اس��تان درحال ش��کل گیری است.   
استاندار کردس��تان خاطرنش��ان کرد: با عنایتی 
که از طرف دولت صورت گرفته اس��ت تخصیص 
اعتبار پروژه های سفر مقام معظم رهبری به صورت 
100 درصد انجام خواهد شد.   وی تصریح کرد: در 
بخش زیرساخت های حمل و نقل، با وجود سرمایه 
گذاری های صورت گرفته با مشکل جدی مواجه 
هستیم که نیازمند توجه جدی دولت به این مسأله 
هس��تیم.   حجت الاسلام س��ید محمد حسینی 
شاهرودی، نماینده ولی فقیه در استان کردستان 
نیز دراین جلسه، اشتغالزایی را از مهم ترین مسائل 
اس��تان عنوان کرد و گفت:  موضوع اش��تغال در 
کردستان نیازمند کار اساسی اس��ت. این استان 
دارای ظرفیت های بالایی اس��ت که بای��د از این 
ظرفیت ها استفاده بهینه ش��ود. هرچند که انجام 
طرح های بزرگ در استان بس��یار خوب است، اما 
انجام طرح های کوچک و زود بازده به توسعه استان 

کمک شایانی خواهد کرد.  

اقلیم


